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Verslag voorjaarsbijeenkomst 12 mei 2022 te Midden-Delfland
Aanwezig: Esther Vogelaar, Jan Metselaar (Den Haag), Walter Busse (Amstelveen), Karen Jansen (Leiden), Michael Moerman, Martin 
Poot (Midden Delfland).

 

VERSLAG ACTIE

1. Opening en programma
We vergaderen op een mooie locatie bij “Bij de Buurvrouw” in Maasland. Een koffie- en theeschenkerij met 
streekeigen producten. 

Michael heet ons welkom en vertelt ons dat hij de TIF zal verlaten omdat hij een andere baan heeft. Er is al 
wel een opvolger in zicht die zijn werk voor de TIF zal overnemen.

Michael vertelt wat over de omgeving. We bevinden ons in de Westgaag, de Commandeurspolder en 
de Duifpolder. Deze zijn belangrijk voor weidevogels. Glastuinbouw in dit gebied werd opgekocht en 
gesloopt. Nu is er alleen nog glastuinbouw aan de rand van het gebied. Het gebied is ingericht volgens het 
principe van een ruilverkavelingsbank. Daarin wordt bepaald wat de bestemming is. Weidevogels krijgen 
ruimte op de daarvoor geschikte plekken. De dijk is een oude spoordijk van ca. 100 jaar geleden. Hier liep 
het smalspoor van Delft naar De Lier. De grondsoort in dit kustgebied is zeer gevarieerd.

2. Verslag en afsprakenlijst van de vorige vergadering
Het verslag van de vorige vergadering wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Jaarverslag 2021
Het jaarverslag wordt goedgekeurd. Het kan worden verzonden naar Stadswerk. wie?

4. Zomerexcursie 2022
Vindt plaats op vrijdag 17 juni. Het reisdoel is Markerwadden. De plaatsen op de boot zijn gereserveerd. Rinus Hofs

5. Discussieonderwerpen
a. TIF onder de loep:
Het is de kunst ons te onderscheiden van de vele andere werkgroepen met hetzelfde thema. Er bestaat 
een reëel gevaar dat de TIF haar belang verliest en daarmee binnen afzienbare tijd ophoudt te bestaan. 
Om continuïteit te waarborgen moeten we onze meerwaarde vergroten. Een manier om dat te doen 
is nadrukkelijker gebruik maken van Stadswerk. Die heeft een breed netwerk. We zouden ons kunnen 
toespitsen op het fungeren als kennisbank. Bijvoorbeeld op het gebied van informatievoorziening omtrent 
populistische groenontwikkelingen. 

We willen hier graag over van gedachten wisselen met Stadswerk. Het plan is om die uit te nodigen voor 
onze volgende vergadering in het najaar. We willen dit eerst voorleggen aan Carine, onze voorzitter en 
Rinus, medeopsteller van het discussiestuk. Zij zijn beiden vandaag niet aanwezig. We spreken af dat we ze 
apart bijpraten en het voorstel voorleggen.

Karen Jansen

b. Tiny Forests:
Een Tiny Forest project heeft een looptijd van 10 jaar. Daarna blijft de gemeente zitten met een “kaal” bosje 
met een paar dunne sprieten van bomen. De gemeente Den Haag heeft ze tot nu toe met succes buiten 
de deur weten te houden. Andere TIF-gemeentes niet. Naast dit fenomeen zijn er nog verschillende andere 
initiatieven met een weinig duurzaam karakter. Bijvoorbeeld het gratis verstrekken van zaailingen van 
eerste grootte bomen aan burgers die vervolgens in kleine tuintjes terecht komen. Al met al veroorzaken 
die op termijn veel overlast, onbegrip en kosten. TIF kan een rol spelen in het vertellen van het verhaal hoe 
het wél kan. Met name bij het bestuur moet dit tussen de oren komen. Met het sortiment van een Tiny 
Forest is namelijk niets mis en met het nauw betrekken van kinderen en andere bewoners om natuurlijke 
processen levend te maken ook niet.
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6. Thematisch onderwerp
We kiezen voor 2022 het onderwerp “groenkennis op peil houden”.

7. Informatieuitwisseling
Correspondentie:
Arjen van der Veen heeft terecht opgemerkt dat TIF en WSE beloofd hebben elkaar van activiteiten op de 
hoogte te houden. Dit is verwaterd. We moeten hier weer beter op gaan letten.

Financiën:
De rekeningen voor de contributie over 2022 zijn verstuurd. 

Informatie over het gebied door Michael Moerman

Fietstocht door het gebied

De gemeente Midden Delfland voert een gedeelte van het onderhoud uit met eigen mensen. 15 mensen hebben de 
onderdelen gladheid, riolering, spelen, bomen en ecologisch groen onder hun hoede. Twee tot vier man houden zich bezig 
met het laatste onderdeel: ecologische bermen en oevers.

Het gaat in dit veenweidegebied vooral om kansen pakken op plekken die al kansrijk zijn. Dat zijn de plekken met 
weinig bodemroering, waar je relatief eenvoudig de oude veenlaag weer kunt gebruiken als basis. Op veel plekken langs 
watergangen zijn oevers natuurlijk ingericht. Dat is vooral natte vingerwerk door een vakman met gevoel.

De oevers worden ingezaaid met een zelf samengesteld mengsel. In dit mengsel zitten ook grassen, namelijk kamgras en 
reukgras. De reden hiervoor is het tegengaan van glanshaver. Het is gebleken dat deze soort zonder het toevoegen van deze 
grassen al snel dominant wordt.

De randen van Maasland waren voorheen “klassiek” ingericht met “gemeentegroen. Het groen was eentonig en het 
buitengebied was niet beleefbaar. Nu zijn de randen geopend en ingericht met natuurlijk groen. Bloemrijke bermen met hier 
en daar een klein bosje, boom of struik.

De randen van Maasland hadden voorheen voornamelijk dit beeld. 
Dichte bosschages met veel exoten. Populierenlanen met beschaduwde 
en weinig soortenrijke bermen.

Het huidige beeld van de bebouwingsrand. Natuurlijke bermen met 
uitzicht op het polderlandschap.

Moeraskartelblad.

Voorbeelden van natuurvriendelijke oevers, met naast veel andere 
soorten veel brede orchis en moeraskartelblad.

Binnen  de woongebieden zijn ook natuurvriendelijke oevers aangelegd. Vaak een combinatie wild 
met gazon. Simpele paaltjes vertellen de maaier tot waar hij mag komen.

Er is een duidelijk verschil te zien tussen boeren met hart voor 
weidevogels, die hun grasland op een later tijdstip maaien dan 
bij het gangbare maaibeleid.

Het beheer bestaat uit twee keer per jaar maaien; 1x in juli en 1x na half september. 
Riet wordt onder de duim gehouden met behulp van moeraskartelblad. Dit mooie 
en nuttige plantje is niet te koop. Het zaad wordt gewonnen op een plek in het 
gebied waar het nog van nature voorkomt.

Soms wordt een natuurlijk vochtig landje op een creatieve manier verkregen. Zoals 
het geval waarbij de sloot met naastgelegen oever volgens het waterschap niet 
aangepast mocht worden. Hier is een gedeelte naast de oorspronkelijke oever 
afgegraven tot op het oorspronkelijke veen, waarop nu een waardevolle vegetatie 
groeit.

Karen Jansen
14 juni 2022


